
Ettepaneku esitaja Ettepanek-kommentaar Metsaülema vastus

Liina Steinberg (16.09.2023 

koosolekul)

Olen Tammiku külast ega arva plaanist hästi. Tegemist on maastikukaitsealaga, mitte 

tavalise majandusmetsaga. Kohalik kogukond ja Emumäge külastavad inimesed 

naudivad loodusmetsa. Tegelen loodusturismi ja loodusfotograafiaga, minu jaoks on 

see oluline keskkond. Naudime, et see ala on metsik, teisel pool teed on samuti radu, 

Rakke rattamaraton sõidab sealt läbi. Rajad peavad jääma vabaks ja ohtlikud puud 

võib eemaldada. Ma ei tahaks näha, et lagendik täis istutatakse. Alal on palju 

linnuliike. Ümberringi on erametsad, riik peab riiklikul kaitsealal võimaldama 

erinevatel liikidel elada. Kaitseala eeskirjad on tööstuse poole kaldu. 

Keskkonnaõiguse Keskus on analüüsis välja toonud, et RMK-l ei ole uuendusraiete 

kohustust. Siin on mets, kus sotsiaalsed, ökoloogilised ja kultuurilised väärtused on 

esiplaanil ja majanduslik argument tuleb turismist.

Metsatööde soovitusi välja töötades olen eelkõige 

arvestanud kaitseala kaitsekorraga, sotsiaalsete, 

ökoloogiliste ja kultuuriliste väärtustega. Majandusliku 

argumendi osa vähene.

Enno Eilo

Tegutsen Rakke piirkonnas spordiklubis ja Rakke ümbruses võistluste korraldamisega. 

Minu hinnangul peaks midagi tegema. Rakke linnamäelt on mul kogemus, et 

linnuliigid ära pole kadunud, neile jäid samuti mingid alad. Avalik huvi ja radade 

kasutatavus on suurenenud – meil on radadel loendurid, mis näitavad, et 

terviseradade korda tegemise järel külastatavus suurenes. Ma näen Emumäel palju 

surnud ja haigeid puid. Mina isiklikult näen, et peaks midagi tegema. 

Hetkel oleme soovitanud raied korraldada selliselt, et 

olemasolevad liikumisteed jäävad tööalast väljapoole. 

Takistuste vältimiseks peaksime projektis sisse viima 

muudatuse. Täiendatud: Oleme metsatööde plaanis raja 

osa välja jäetud. Antud eralduse ümber joonistamine 

tekitaks maastikulise tükelduse, mis läheb vastuollu 

teiste ettepanekutega. Planeerime selle ala uuendada 

järgmisel kümnendil uue metsatööde plaani perioodil, 

mil naabruses on eraldused uuenenud. Hetkel jääme 

raja korrashoidmist tagama koostöös kasutajatega või 

sanitaarraie ostusoovi avaldanud isikutega.

Kalev Nõmmiste

Olen Väike-Maarja valla heakorraspetsialist, rohkem kursis Emumäega siin pool teed. 

Teisel pool, lõkkeplatsi ümbruses, on minu huvi teada, mis ümberringi toimub. 

Omavalitsuselt tulevad omad ettepanekud, mina annan info edasi 

keskkonnanõunikule.

Oleme koostanud soovituse ja projekti, millele saate 

teha ettepanekud või kinnitada projekti sobivust.

Ettepanekud Emumäe KAH ala riigimetsa metsatööde plaanimiseks



Kustav Kuntro

Mina õpin metsandust Luual, siin alal on ürask sees, puud kuivavad ja vaja midagi 

teha. Iga aasta paar nädalat enne maratoni teeb Enno saega kõvasti tööd. See ei ole 

selline mets, kus liikuda, tuleb läbi võsa pressida.

Hetkel oleme soovitanud raied korraldada selliselt, et 

olemasolevad liikumisteed jäävad tööalast väljapoole. 

Takistuste vältimiseks peaksime projektis sisse viima 

muudatuse. Täiendatud: Oleme metsatööde plaanis raja 

osa välja jäetud. Antud eralduse ümber joonistamine 

tekitaks maastikulise tükelduse, mis läheb vastuollu 

teiste ettepanekutega. Planeerime selle ala uuendada 

järgmisel kümnendil uue metsatööde plaani perioodil, 

mil naabruses on eraldused uuenenud. Hetkel jääme 

raja korrashoidmist tagama koostöös kasutajatega või 

sanitaarraie ostusoovi avaldanud isikutega.

Indrek Hein

Olen Viitna ümbrusest, perekond on Väike-Maarjaga seotud. Viitna looduskaitseala 

ümber ei ole üldse reservmaad, kohe looduskaitseala kõrvalt on raiutud. Emumäe 

ümbruses majandusmetsades on metsad maha lõigatud. Metsamajandus ei ole ainult 

langetamine, lisaks on turism ja ökoloogia. Vaja hoida ökosüsteemi. Loodus ei taastu, 

nagu oli enne. Raiet tehakse pehmetel aegadel, külmasid talvesid pole, jäävad 

rööpad. See on rekreatsiooni ala ja selle võiks majandada tehes valgustusraiet 

käsisaagidega – haigete puude raiet. Kui 23 hektarit läheb lagedaks kaitstavas alas, 

mis kaitseala see selline on.

Soovitustes ja projektis oleme määratlenud Emumäe 

KAH alal uuendatavaks alaks ca 26% ( 5,78 ha) pindalast 

10 aasta peale. Uuendatakse valdavalt hall-lepikut 

kuusega. On avaldatud arvamust, et siiski peaks 

uuendama korraga ka eraldis 13 (kuid hetkel pole seda 

soovitustes arvestanud). Kaalume seda, kui soove 

avaldatakse. Tööde tegemisel arvestatakse ilmastiku- ja 

mullastikuoludega ning viiakse läbi selliselt, et mõju 

pinnasele oleks vähim. Täiendatud: Plaanis sisse viidud 

muutadused, mille alusel Emumäe ümbruses plaanitud 

kasvavate riigimetsade uuendamiseks teha lähema 5 

aasta jooksul erinevaid uuendusraieid kokku 6,9 ha, mis 

moodustab 35% praegu raieküpsete metsade pindalast 

ning teise 5 aasta jooksul 1,7 ha, mis moodustab sel 

hetkel 13% olevatest raieküpsete metsade pindalast. 

Tegu valdavalt hall-lepikute uuendamisega.



Mart Lankots

Olen Salla külast ja minu huvi on aru saada, miks olete siia tulnud ja mis mastaapidest 

on juttu. Olen märganud, et kodanike ja RMK vahel on dissonants. Miks on juhtunud 

nii? Siin metsas olen puhkaja. Emumägi on tervik, tuleb vaadata laiemalt. Tahaksin 

näha, projitseerida ja mudeldada tulevikku. Ma ei saa RMK huvist aru. Mis see põhjus 

on? Hoolivus, raha? Ma ei taha siin näha, et ühel pool on keskkond ja teisel pool 

tühjus. Vanad teed peavad korda jääma. 

Soovitustes ja projektis oleme määratlenud 

uuendatavaks alaks ca 26% ( 5,78 ha) pindalast üldisest 

metsamaa osast RMK kinnistul 10 aasta peale. 

Metsatööde soovitusi välja töötades olen eelkõige 

arvestanud kaitseala kaitsekorraga, sotsiaalsete, 

ökoloogiliste ja kultuuriliste väärtustega. Majanduslik 

argumendi osa vähene. RMK visiooniks on luua oma 

tegevusega igapäevaselt lisaväärtust Eesti loodusele ja 

inimesele. Täiendatud: Plaanis sisse viidud muutadused, 

mille alusel Emumäe ümbruses plaanitud kasvavate 

riigimetsade uuendamiseks teha lähema 5 aasta jooksul 

erinevaid uuendusraieid kokku 6,9 ha, mis moodustab 

35% praegu raieküpsete metsade pindalast ning teise 5 

aasta jooksul 1,7 ha, mis moodustab sel hetkel 13% 

olevatest raieküpsete metsade pindalast. Tegu valdavalt 

hall-lepikute uuendamisega.

Liina Steinberg

Asula sees on parkmets sobilik, aga siin võiks olla koht lindudele ja loomadele. Siin 

piisab, kui raiuda 10 meetrit rajast. 

Välja töötatud soovitustes ja projektis taotleme puistu 

vanuse mitmekesisemaks muutmist. Oleme plaaninud 

raie radadest eemal - palun esitage vastav ettepanek, kui 

soovite radade ümbruse lahti raiumist.

Liina Steinberg Siin võiks looduslikult areneda, segamets on ökoloogilises mõttes ilus.

Metsa ökosüsteem on mitmekesine ja alati leidub seal 

osasid, mis arenevad iseseisvalt. Ka Emumäe ümbrusesse 

jäävad sellised osad

Mart Lankots See võiks jääda kaitstavaks alaks, see ei ole majandusmets.

Antud ala on maastikukaitse kategoorias olev 

piirangutega majandusmets. Plaanitud raied vastavad 

maastikukaitseala kaitsekorralduskavale.

Mart Lankots

Tehke hooldus ära, teed vabad, saab jalutada.

Arvestatud osaliselt. Võimaldame sanitaarraiena 

üksikpuude raieõiguse soetamist ning abistme 

võimaluste piires raja kasutajaid



Liina Steinberg

Kui teete lageraie, siis aastakümneid ei saa liigid seda kasutada. Null lageraiet, teid 

võib hooldada. Võib mõelda ka koridorraie tegemisele lepikus ja istutada tammesid. 

Tähtis on teha seda käsimeestega, harvesterideta – kõik see on RMK-le kulu ja ma ei 

usu, et RMK on valmis seda tegema.

Harvesteri ja käsimeeste raie puhul võidab kvaliteedi ja 

kvantiteedi osas masin. Tallamist vähem, raie kiirem ja 

vähem segav loomastiku linnustikku. Materjali ühtlus 

laotamisel, võimalus laotada raiejäätmed kokkuveo 

teele, et maapinnale surve väheneks jne. Sellepärast on 

valdavalt kadunud tänasest metsamajandamise pildist 

käsitsi uuendusraie tegijad. Lisaks on tegu inimeste 

puhul tervistkahjustava tööga. Ilmselt muretsete rohkem 

materjali väljaveo pärast. Tööde tegemisel arvestame 

võimalikult palju ilmaga. Väide, et peale uuendusraiet ei 

saa liigid ala kasutada elukeskkonnana on eksitav. 

Erinevad liigid eelistavad erineva vanusega metsaalasid. 

16.09.2023 koosolekul esitatud 

ettepanek
Uuendusraietest on lageraie välistatud.

Soovituste väljatöötamisel ei arvestata

16.09.2023 koosolekul esitatud 

ettepanek
Teedevõrgustik peab säilima.

Arvestatud soovituste väljatöötamisel

16.09.2023 koosolekul esitatud 

ettepanek

Raiest tuleb kogukonnale teada anda, teavitus võib käia läbi valla kanalite 

(teadetahvlid, vallaleht, koduleht, sotsiaalmeedia). Arvestatud ning kasutatakse võimaluse piires

Liina Steinberg (16.09.2023 

koosolekul)

Ornitoloogilised uuringud, maastikukaitseala uuring, keskkonnamõjude analüüs tuleb 

teha. Idee vallale teha liikide osas aprillis uuring.

Ei arvestata. Linnu-uuringu läbiviimisega tegelevad riigis 

teised asutused. Palume ettepanek suunata neile. RMK 

arvestab töid planeerides kõikide seaduslike 

reglementidega ning hea metsamajandamise tavaga. 

Indrek Hein (16.09.2023 koosolekul)
Kaasamisüritus võiks toimuda Väike-Maarja vallamajas.

Kaasamise koosolek viiakse läbi Salla seltsimajas

16.09.2023 koosolekul esitatud 

ettepanek
Vald peab oma seisukoha ütlema.

Vald on andnud esmase seisukoha



Indrek Hein

16.09.2023 toimus Emumäel KAH ala teemaline arutelu. Keegi kohale tulnutest ei 

pooldanud raiet antud alal, sest tegu Emumäe maastikukaitsealaga. Emumäe pehme 

maastik muutuks aga tundmatuseni kui seal raiutaks kasutades harvestere ja 

metsaväljaveo tehnikat. Samuti väheneks seal raiudes antud alal pesitsevate 

kaitsealuste lindude arvukus.

Sellel alal pole tuvastatud kaitsealuste liikide olemasolu, 

mille/kelle elutingimusi halvendaks metsa majandamine. 

Kaitsealuste liikide leidmisel RMK peatab metsas tööd, 

kuniks selguvad tingimused, mis ei halvendaks 

nimetatud liigi elukeskkonda. Tööde tegemisel 

arvestatakse ilmastiku- ja mullastikuoludega ning viiakse 

läbi selliselt, et mõju pinnasele oleks vähim.

Indrek Hein

Emumägi on teadupärast ühtlasi Põhja-Eesti kõrgeim tipp ja seeläbi on tegu 

piirkondliku turismiatraktsiooniga. Samuti korraldatakse piirkonnas mitmeid 

populaarseid spordiüritusi nagu näiteks Emumäe jooks ja Pandivere rattasõit. Koos 

ulatusliku metsaraiega kaotaks piirkond aga oma atraktiivsusest palju.

Esitame metsatööde plaani projekti ja soovitused 10 

aastaks. Nimetatud soovitustes oleme arvestanud 

võimalikult palju nägemuste ühisosaga. Esitame plaani 

ülevaatamiseks ning enne lõplikku otsust saate avaldada 

taaskord arvamust, mis on ja mis ei ole vastuvõetav. 

Plaan on koostatud parema nägemuse saamiseks. 

Indrek Hein

Sellega seoses nõuan, et RMK lõpetaks igasugused plaanid teostada ulatuslikku raiet 

Emumäe maastikukaitsealal ja raiuks seal ainult puid mis on otseselt ohtlikud või 

teedele pikali kukkunud. Kõiksugune muu metsamajandamine tuleb piirkonnas 

koheselt lõpetada.

RMK ei plaani Emumäele ulatuslikke lageraieid. Oleme 

välja töötanud soovitused töödele. Palun tutvuda 

soovitusete ning projektiga ning soovi korral esitada 

ettepanekud selle muutmiseks. 

Agur Nõmm,  Aire Kundla,  Aita 

Veersalu, Dagne Virkola, Hando 

Kuntro,  Jüri Aavik,  Kaia-Liisa 

Metsson,  Kustav Kuntro, Liina 

Steinberg,  Ly Niinelaid, Maie 

Steinberg, Maive Sepp, Mari 

Metsson, Mart Lankots,  Piret 

Lankots,  Piret Smagar, Sirje Aavik, 

Tiia Saart

1) Välistada Emumäel igasugune uuendusraie, lähtudes sellest, et maasikukaitsealal 

on esmatähtis kaitsta metsa ökoloogilist, kultuurilist ja sotsiaalset väärtust. 

Majanduslikul eesmärgil on tehtud ja tehakse uuendusraieid Emumäe piirkonnas nii 

riigi- ja erametsades, mis ei ole kaitsealad. Nii nagu nendes majandusmetsades 

raiudes ei ole praktiliselt üldse arvestatud muude kui majanduslike eesmärkidega, on 

õiglane ja tasakaalukas mitte suruda peale majanduslikke eesmärke kaitsealale. 

Oleme välja töötanud soovitused. Soovituste 

väljatöötamisel on arvestatud maastikukaitesala 

kaitsekorralduskava tingimustega. Nimetatud metsaosa 

ei planeeri RMK majandada klassikalise 

majandusmetsana.



Agur Nõmm,  Aire Kundla,  Aita 

Veersalu, Dagne Virkola, Hando 

Kuntro,  Jüri Aavik,  Kaia-Liisa 

Metsson,  Kustav Kuntro, Liina 

Steinberg,  Ly Niinelaid, Maie 

Steinberg, Maive Sepp, Mari 

Metsson, Mart Lankots,  Piret 

Lankots,  Piret Smagar, Sirje Aavik, 

Tiia Saart

2) Lubada sanitaar- ja/või valikraiet selleks, et hoida kasutatavana ja ohutuna 

Emumäel välja kujunenud teedevõrgustikku, mida mööda sporditakse ja jalutatakse, 

rikkumata sealjuures metsapinnast ja kõnealuseid teid rasketehnikaga. 

Oleme arvestanud metsatöid plaanides Emumäe 

teedevõrgustikuga.

Agur Nõmm,  Aire Kundla,  Aita 

Veersalu, Dagne Virkola, Hando 

Kuntro,  Jüri Aavik,  Kaia-Liisa 

Metsson,  Kustav Kuntro, Liina 

Steinberg,  Ly Niinelaid, Maie 

Steinberg, Maive Sepp, Mari 

Metsson, Mart Lankots,  Piret 

Lankots,  Piret Smagar, Sirje Aavik, 

Tiia Saart

3) Viia Emumäe metsades läbi vääriselupaiga uuring, mille käigus saaks muuhulgas 

teha kindlaks kohad, mis võivad tulevikus kõige potensiaalsemalt vääriselupaigaks 

kujuneda, kui nad seda juba praegu ei ole. 

Arvestatud osaliselt.  Kõik RMK metsakorraldajad on 

koolitatud ka vääriselupaikade asjatundjaks ning 

oskavad looduses märgata ohu alla sattuda võivaid või 

haruldasi liike ja elupaiku. Ka Emumäe metsatööde alade 

andmeid on pidevalt seiratud ja uuendatud.

Agur Nõmm,  Aire Kundla,  Aita 

Veersalu, Dagne Virkola, Hando 

Kuntro,  Jüri Aavik,  Kaia-Liisa 

Metsson,  Kustav Kuntro, Liina 

Steinberg,  Ly Niinelaid, Maie 

Steinberg, Maive Sepp, Mari 

Metsson, Mart Lankots,  Piret 

Lankots,  Piret Smagar, Sirje Aavik, 

Tiia Saart

4) Viia Emumäel läbi linnustiku-uuring ning paigaldada koostöös vallaga infotahvel 

Emumäel pesitsevate lindude kohta. Kusjuures Maaülikooli teadlased on hall-lepikute 

kohta eraldi välja toonud järgmist: „Loodushoiu seisukohast ei ole vananevates 

puistutes midagi halba. Seest õõnsad jalalseisvad ja maapinnal pehkinud jämedad 

lepatüved on rõõmuks paljudele liikidele, kes neid meelsasti elupaigana kasutaksid.“

Ei arvestata. Linnu-uuringu läbiviimisega tegelevad riigis 

teised asutused. Palume ettepanek suunata neile. RMK 

arvestab tõid planeerides kõikide seaduslike 

reglementidega ning hea metsamajandamise tavaga. 

Seisame selle eest, et keskkonnas oleks tagatud kõikide 

viibijate heaolu.



Agur Nõmm,  Aire Kundla,  Aita 

Veersalu, Dagne Virkola, Hando 

Kuntro,  Jüri Aavik,  Kaia-Liisa 

Metsson,  Kustav Kuntro, Liina 

Steinberg,  Ly Niinelaid, Maie 

Steinberg, Maive Sepp, Mari 

Metsson, Mart Lankots,  Piret 

Lankots,  Piret Smagar, Sirje Aavik, 

Tiia Saart

5) Kuna 77% eestimaalastest pooldab riigile kuuluva tulundusmetsa majandamist 

püsimetsana, võib kaaluda mõne senise metsamajandamise praktikaga võrreldes 

alternatiivse võtte katsetamist Emumäel koos kohalike ja metsaekspertidega 

väljavaadatud piiratud alal. Maaülikooli teadlane Hardi Tullus on kirjutanud 

huvitavalt näiteks koridorkultuuride võttest: „Hall-lepikut saab aga hõlpsasti 

kujundada mõne teise puuliigi puistuks, rakendades koridorkultuuride võtteid. Niisiis, 

kui majandus ei soosi enam energiapuidu kasvatust, saab metsaomanik viljakal 

kasvukohal kujundada oma lepavõsa ümber kuusikuks, tammikuks, saarikuks vms. 

Pioneerpuuliigina on hall lepp vahepeal parandanud teiste metsapuude kasvuolusid 

ning pakub noores eas külmahelladele okaspuudele turvet. Tammele võib hall lepp 

olla ka ajepuu, kes stimuleerib tamme kõrguskasvu ja aitab kaasa laasumisele. Seega 

on hallil lepal nagu igal teiselgi meie looduses kasvaval puuliigil oma loodusväärtus ja 

ka kasutusvõimalused. Ta kasvab edukalt seal, kus inimene on senise maakasutuse 

unarusse jätnud. Loodust tuleb usaldada ja õppida säästvalt kasutama seda, mida ta 

meile pakub.“

RMK panustab järjepidevalt teadustöösse, et kinnitada 

muutuvas maailmas teaduslikud argumendid ning viia 

need üle teadusest praktikale.  Koridorkultuuri 

rajamiseks peavad olema täidetud mitmed tingimused. 

Eelkõige peab arvestama tööala paiknemise, kuju ja 

suurusega. Puu kasvamaminekuks tuleb arvestada 

toitetingimuste ja valguskonkurentsiga.

Väike-Maarja Vallavalitsus, Leie 

Nõmmiste

Oleme Emumäe KAH alade pikaajalise metsatööde kava planeerimisel nõus, et ka 

kõrgendatud huviga metsaaladel peab metsa majandama. Soovime teiepoolset 

nägemust, soovitusi või ettepanekuid, kuidas Emumäe KAH  alade metsasid järgmisel 

10.aastal majandada. Palun saatke soovitused meile kirjalikult, siis saame Teile 

esitada Väike-Maarja Vallavalituse arvamuse Emumäe KAH alade 10 aasta 

metsatööde kohta.   

Oleme koostanud soovitused ning metsatööde plaani 

projekti

Ettepaneku esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

Kalev Viiksaar, MTÜ Võivere 

Tuuleveski Emumäele ei ole mõtet planeerida HR, peale raiet ei jää nõutekohast täiust.

Raie tegemisel arvestatakse seaduses ja kaitse-eeskirjas 

nimetatud nõuetega. Raiejärgset täiust ei viida alla 

lubatud määra.

Kalev Viiksaar, MTÜ Võivere 

Tuuleveski

Minu meelest on metsa seisund selline, et tuleks teha uuendusraiet, mõistlik oleks ka 

soovitust suuremal pinnal.

Arvestatud osaliselt. Plaani koostades arvestame kõigi 

osapoolte tehtud ettepanekute ühisosaga.

Kalev Viiksaar, MTÜ Võivere 

Tuuleveski Puht kuusikuga uuendada ei tohiks.

Arvestatud. Istutamisel kasutatakse eraldise piires ühte 

puuliiki, kuid metsakasvatusprotsesside käigus lastakse 

kasvama ka muud puuliigid.

Ettepanekud Emumäe riigimetsa metsatööde plaani projekt kohta



Väike-Maarja Vallavalitsus, Indrek 

Kesküla

Oleme seisukohal, et RMK Emumäe maastikukaitsealal asuvad KAH metsad pindalaga 

23,2 ha vajavad majandamist seadustega seatud piiranguid ja metsade säästva 

kasutuse põhimõtteid järgides.

Arvestatud. Metsamajandamise plaani koostamisel 

arvestame kõiki seaduses ja metsa säästva kasutuse 

põhimõtetes välja toodud tingimusi.  

Väike-Maarja Vallavalitsus, Indrek 

Kesküla

Leiame, et meile esitatud Emumäe KAH ala metsatööde plaanides kajastuvad 

raiemaht ja - liigid on läbimõeldud: raiealad on väikesed, metsatööde on planeeritud 

teostada keskkonda säästvalt ning töödega välditakse olemasoleva matkaraja 

halvendamist.

Arvestatud. Oleme plaanis teinud täienduse, kus 

vastavalt soovidele lisame eraldise 16 uuendusraie fondi 

2030 aastal, kuna on avaldatud soovi kiiremini uuendada 

lepikud teiste puuliikidega.

Väike-Maarja Vallavalitsus, Indrek 

Kesküla

Soovime, et Emumäe KAH alade metsade majandamisel järgitakse alltoodud 

tingimusi:

Väike-Maarja Vallavalitsus, Indrek 

Kesküla

1) raietöid teostada ajal, mil on metsaaluse kahjustamine kõige väiksem (nt 

külmunud pinnas), vältida raietöödel roobaste tekkimist või roobaste tekkimisel need 

tööde lõppedes koheselt likvideerida Arvestatud.

Väike-Maarja Vallavalitsus, Indrek 

Kesküla

2) raiealade tagasimetsastamisel kasutada erinevaid puuliike, et mitmekesistada 

uuendamisel metsaalasid, st lisaks kuusele istutada ka mändi, lehist, arukaske jms

Arvestatud. Erinevaid eraldisi on planeeritud uuendada 

erinevate puuliikidega.

Väike-Maarja Vallavalitsus, Indrek 

Kesküla

3) võimalusel kaasata tagasiistutamisel kohalikku kogukonda talgutena ja teha 

koostööd Rakke kooliga Arvestatud.

Väike-Maarja Vallavalitsus, Indrek 

Kesküla

4) kavandatud matkaradade lähiümbruse puhastamist teha pigem RMK enda 

töötajate või professionaalsete teenusepakkujate poolt, kuna raieõiguse müümise 

korral erinevatele füüsilistele isikutele, võivad rajad saada kahjustatud ning pikeneda 

ka radade ümbruse korrastamise aeg.

Arvestatud. Võimalusel kasutame enda töötajaid või 

RMK koostööpartnereid. Jääb lahtiseks ka võimalus RMK  

järelevalve all kolmandate osapoolte tehtavad tööd.

Farištamo Eller, Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; Riina Georg, MTÜ 

Roheline Pärnumaa

Soovime RMK vastuseid, kas RMK on kontrollinud ala EELIS-es leitavate andmete 

põhjal? Palume peale kontrollimist vastuseid; kas kogu Emumäe KAH-alal on kõik 

loodusväärtuste ja VEPinventuurid tehtud, kas RMK on kontrollinud 

maakonnaplaneeringu põhjal rohevõrgustiku paiknemist ja lähtub sellest KAH-alal 

raieid plaanides? Mida näevad ette asjaomase maakonnaplaneeringu ja valla 

üldplaneeringu (kehtiva ja võimaliku koostamisel oleva) kaardid; ning kas RMK 

arvestab dokumentides toodud rohevõrgustiku tsoneeringuga ja tagab, et 

kavandatavate raietega jääksid rohevõrgustikus asuvad metsaökosüsteemid toimima, 

sh kumulatiivselt koos samas rohevõrgustikus seni tehtud raiete jm intensiivse 

majandustegevuse, nt maavara kaevandamisega? Kas KAH-ala piirid on pandud 

õigesti? 

RMK on kontrollinud ala EELIS-es leitavate andmete 

põhjal. Uuendame oma teadmisi metsaosast ja sealt 

leiduvatest liikidest järjepidevalt, et meie otsused 

arvestaks võimalikult kõigiga. Plaanitavatel eraldistel on 

VEP inventuurid tehtud. Planeeringute tegemisel järgime 

üldplaneeringus toodud tingimusi, k.a KAH aladel. KAH 

alad on määranud kohalik omavalitsus. RMK arvestab 

rohevõrgustiku tsoneeringuga ning planeerime raied 

selliselt, et rohevõrgustikus asuvad metsaökosüsteemid 

jääksid toimima.



Farištamo Eller, Päästame Eesti 

Metsad MTÜ; Riina Georg, MTÜ 

Roheline Pärnumaa Allakirjutanud ei nõustu Emumäe KAH-alal plaanitud raietega, need tuleb ära jätta.

Arvestatud osaliselt.  Plaani koostades arvestame kõikide 

osapoolte tehtud ettepanekute ühisosaga. Raiefondist 

(küps mets) on välja jäetud er 14,15 ja 5 

29.10.2023 kohtumisel esitatud 

kommentaar või ettepanek
Vältida puhtkuusiku tekkimist

Arvestatud.

Piret Smagar 29.10.2023 kohtumisel Mitte plaanida alale raiet.

Arvestatud osaliselt.  Plaani koostades arvestame kõikide 

osapoolte tehtud ettepanekute ühisosaga. Raiefondist 

(küps mets) on välja jäetud er 14,15 ja 5 

29.10.2023 kohtumisel esitatud 

kommentaar või ettepanek Kohalikud on roobaste tekkimisele vastu.

Arvestatud. Tööd planeerime aega, kus roobaste 

tekkimise oht oleks minimaalne. Kui roopad siiski 

tekivad, siis silutakse need raiejärgselt.

Hando Kuntro 29.10.2023 

kohtumisel Töid tuleks teha saemeestega, et vältida roopaid.

Arvestatud osaliselt. Roopad tekivad valdavalt 

metsamaterjali koondamisel, mitte raiumisel. Valime 

raietehnoloogia, mis kahjustaks minimaalselt pinnast. 

Raiemeestega raiet ei teosta.

Guido Ploompuu 29.10.2023 

kohtumisel

Ettepaneku istutada alale lisaks kuusele mändi, madalamates kohtades saaks istutada 

ka kaske, et kujundada võimalikult mitmekesine metsaosa. 

Arvestatud. Planeeritud istutada eraldistele kuuske, 

kaske ja mändi

Guido Ploompuu 29.10.2023 

kohtumisel Käsimeestega tegemist peab ta eluohtlikuks ja leiab, et tööd tuleks  teha masinatega. Arvestatud.

Kalev Viiksaar 29.10.2023 

kohtumisel

Tööde paremaks plaanimiseks tuleks eraldisi ringi teha, eraldise piiriks peaks olema 

matkatee. 

Ei saa arvestada. Et vältida ala raiega tükeldamist, siis ei 

planeeri eraldise poolitamist ja eraldi raiumist. Eraldist, 

mida läbib matkatee uuendaksime pigem järgmisel 

kümnendil. Kuni selleni tagame matkatee 

kasutusvalmiduse sanitaarraietega, üksikpuid raiudes või 

raiesoovi müües (RMK teostab tööde järelevalvet).

Kalev Viiksaar 29.10.2023 

kohtumisel Eraldisel 13 tuleks samuti töid plaanida, sest seal on 1/3 metsast juba kuivanud.

Arvestatud. Nimetatud eraldisel kavandatud raie tuleb 

2024. aastal ja eraldis 16 on kavandatud uuendada 2030. 

aastal. 

Kalev Viiksaar 29.10.2023 

kohtumisel Rohumaale ei tohiks istutada, vaid jätta see mitmekesisuse hoidmiseks alles. Arvestatud.



Kalev Viiksaar 29.10.2023 

kohtumisel Ei nõustu puhtkuusikute plaanimisega Arvestatud.

Piret Smagar 29.10.2023 kohtumisel

Ei nõustu kehtivate metsade majandamise põhimõtetega ja eelistab, et lepad jäävad 

mädanema.

Arvestatud osaliselt.  Plaani koostades arvestame kõikide 

osapoolte tehtud ettepanekute ühisosaga.

Liina Steinberg 29.10.2023 

kohtumisel

Tegemist on maastikukaitsealaga mitte majandusmetsaga – kaitsealuse alaga, kuhu ei 

tohiks plaanida tavalist majandamist.

Arvestatud. Nimetatud ala majandamise planeerimisel 

arvestatame lisaks tavapärastele reglementidele ka 

Emumäe maastiku kaitseala kaitse-eeskirjas välja toodud 

kitsenduste ja soovitustega. Tegu ei ole tavalise 

majandamisega.

Liina Steinberg 29.10.2023 

kohtumisel Mitte asendada segametsad kuusikutega. Arvestatud.

Liina Steinberg 29.10.2023 

kohtumisel Maastikukaitsealal tuleks töid plaanida arvestades mh lindude elupaikasid. Arvestatud.

Liina Steinberg 29.10.2023 

kohtumisel Alal võib kaaluda koridorraie tegemist.

Koridorina raie tegemise võimalust on kaalutud ning 

leitud, et planeeritud metsaosades ei taga need kohaliku 

kogukonna poolt soovitud metsaraie tingimusi ja 

metsauuenduse soovitud tulemusi. 

Liina Steinberg 29.10.2023 

kohtumisel Riik peaks võtma suurema vastutuse looduse kaitsmisel kui eraomanikud. Teadmiseks võetud. 

Meelis Pohlak 29.10.2023 

kohtumisel Alal on eraldisi, mida tuleks patoloogi ekspertiisi alusel lisaks raiuda. 

Hetkel olevates plaanides ei ole arvestatud sanitaarraie 

vajadusega. Kui selline vajadus tekib, siis kaalutakse raie 

vajadust ja võimalikkust.

Meelis Pohlak 29.10.2023 

kohtumisel

Lepikud on suured ja peaks veel radikaalsemalt ette võtma – kiiremini uuendama. Asi 

on selles, kuidas mägi lõpuks välja näeb.
Arvestatud. Lisame plaani eraldise 16 2030. aastal ja 

eraldise 17 2024. aastal planeeritava uuendusraie. 

Indrek Kesküla 29.10.2023 

kohtumisel

Matkatee ääre peaks RMK lahti raiuma, mitte eraisikutele müüma, sest siis on töö 

kvaliteet paremini tagatud. Matkatee äärest võiks raiuda 25-30 m ulatuses. Eraldisi 2, 

3 ja 4 läbib teine tee, mis on samuti vaja lahti raiuda. Selles osas teha koostööd Rakke 

rattamaratoniga. Rajad tuleb pärast töid taastada. 

Arvestatud osaliselt. Matkateede kohad ei ole 

käesolevalt koostatud plaani kohaselt raiesse 

planeeritud.  Väldime maastikulist tükeldumist. 

Nimetatud radade puhtana hoidmist tagame omal jõul 

või kasutamise soovi avaldanud isikute abi. 

Kalev Viiksaar 29.10.2023 

kohtumisel

Tööd vaadata üle sellest vaatest, kuhu plaanitakse laoplatsid, et 10 aasta pärast ei 

oleks vaja noorendikust üle sõita. Mitte teha laoplats eraldisele 6.

Arvestatud. Raietööde tehnoloogiat planeerib RMKs raie 

eest vastutav isik arvestades kõiki nõutud tingimusi sh. 

kasvavate puude vigastamise vältimine.



Liina Steinberg 29.10.2023 

kohtumisel
Jätta ära eraldisega 17 plaanitud puhver – las raie olla näha, ei pea varjama.

Arvestatud.


